
Vyjádření komise Sportovně talentované mládeže pro ČOV v souvislosti s účastí na MS 

2019 konané v Moskvě 

Vážený pane ombudsmane, 

za komisi Sportovně talentované mládeže musím konstatovat, že při řešení otázky MS v říjnu 

roku 2018 jsem nehlasovala na schůzi předsednictva pro pouze společnou, tj. za účast 

jednotlivkyň i společných skladeb. Podle mého názoru by měli naši republiku zastupovat ti 

nejlepší sportovci v daných sportech, což u nás znamená naše nejlepší závodnice juniorské 

kategorie. 

Vzhledem k tomu, že Mistrovství světa se bude konat v červnu 2019, a jiný nominační 

závod nebyl vypsán (z důvodu rozhodnutí PČSMG – účast pouze společné skladby), budu brát 

výsledky z MČR juniorek konané 15. 4. 2018. Po přeskočení závodnic, které ročníkem 

přecházejí v roce 2019 do kategorie seniorek, naše nejlepší závodnice jsou podle pořadí 

Veronika Gumenyuk, Barbora Kafková a Lucie Anýžová. 

Vzhledem k tomu, že předsednictvo většinou hlasů zaujalo postoj, že budeme 

podporovat pouze projekt společných skladeb, i naše komise musí respektovat a respektuje 

toto rozhodnutí PČSMG a další kroky komise STM tomu i následovaly. Proto byl vypsán výběr 

do společné skladby, kterého se zúčastnily i výše uvedené závodnice, aby nás reprezentovaly 

ty nejlepší. Všechny tři byly vybrány. 

Veronika Gumenyuk respektovala rozhodnutí předsednictva a nastoupila do společné 

skladby a posílila tím tým ČR. (Ačkoli si myslím, že by možnost jednotlivkyň nezamítla a třeba 

i ráda využila) 

Závodnice L. Anýžová a B. Kafková se nemohly účastnit přípravy společné skladby.  

Lucie Anýžová z toho důvodu, že příprava společné skladby probíhá mimo místo 

jejího bydliště a není jí umožněn individuální plán. (To ale nebrání tomu, aby se připravovala 

ve svém domácím klubu v Brně, kde má sladěnou školu s tréninky.)  

Barbora Kafková ze zdravotních důvodu, kvůli vrozené vadě kyčle. (Má své 

individuální sestavy postaveny tak, aby toto bylo eliminováno a naopak využity všechny její 

přednosti. Ale ve společné skladbě na tyto individuální specifika není brán zřetel, a proto jí 

lékařem nebyla doporučena příprava společné skladby.) 

Toto jejich rozhodnutí bylo přijato jako odmítnutí činnosti v reprezentaci ČR, protože 

reprezentační družstvo juniorek je složeno pouze ze závodnic společné skladby. Proto nebyly 

zařazeny do reprezentační společné skladby a bohužel ani do SCM, která směřuje 

k reprezentaci. Nicméně trenérky a závodnice již v listopadu 2018 podaly žádost, zda mohou 

odjet na MS 2019 v kategorii jednotlivkyň na vlastní náklady, protože jedním z důvodů 

zamítnutí byly i prostředky spojené s touto akcí. 

V této souvislosti bych chtěla říci, že se nejedná o to, že kdo má peníze, tak „může“ 

jet na MS, ale pokud někdo pojede, tak ten, kdo má na to nárok z pohledu nejlepších 

výsledků za ČR (což jsou výše uvedené tři závodnice). Jako komise budeme rádi, když se 

znovu otevře toto téma a znovu se projedná. 

 

Za komisi STM 



Mgr. Dana Makarovová Ouhrabková 


